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David Attenborough

Snaha  vyřešit  hladomor  v  Africe  posíláním  pytlů  s  moukou  je  podle  sira  Davida
Attenborougha „pitomost,“ protože hlad je reakcí přírody na příliš mnoho lidí na příliš malém
kousku země.

Sir David, který brzy představí svůj nový pořad o lidských bytostech, se nechal slyšet, že
kontrola populace je „závažný problém“ a svět prý „směřuje ke katastrofě,  pokud něco
nepodnikneme.“

Varoval, že pokud lidé rychle nepřejdou k činům, „příroda s tím něco udělá sama,“ když dle
jeho mínění hladomor v Etiopii  je v jádru otázka „příliš mnoha lidí na příliš malém kusu
země.“

Lidé si před tím podle něj „zakrývají oči:“ „Říkáme: ‚Ať jim OSN pošle víc pytlů mouky.‘ To je
pitomost.“

V rozhovoru pro Telegraph  před uvedením nového pořadu David  Attenborough:  Vzestup
zvířat přiznal, že se jedná o „velice citlivou“ záležitost, ale podle něj je důležité „to znovu a
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znovu opakovat.“

Na dotaz ohledně dřívějšího rozhovoru, v němž prohlásil,  že lidé jsou „pro Zemi morová
rána,“ sir David odpověděl, že tento poznatek považuje „naprosto očividný,“ ale nikdo jiný to
prý otevřeně nechce říct.

„Zas a znova o tom mluvit, pořád dokola,“ odvětil na otázku, jaké jsou další kroky k řešení
problému. „Všichni dobře víme, že jde o velice citlivou záležitost.“

„Když to vezmeme od začátku, mít děti je pro každého jednotlivce nesmírná výsada. A kdo
jsem, abych někomu říkal: ‚Ty nebudeš mít děti.‘?  To je jedna věc.“

„A pak je tu náboženský rozměr, tedy že katolická církev to odmítá – myslím tím myšlenku
kontroly populace.“

„To je další velký problém. A poslední – a ze všech nejkomplikovanější – je fakt, že
když mluvíme o globální populaci, ve skutečnosti máme na mysli Afriku a Asii.“

Uznává,  že by se to dalo chápat jako problém „chudých“ a dodává:  „Není  možné,  aby
Evropané říkali Afričanům, že nesmějí mít děti.“

Jak tedy podle něj překonat tyto nástrahy a problém vyřešit? „Budeme o tom i nadále mluvit
bez nějakých zbytečných specifik v tomto směru. Tak dostaneme celou otázku do hlav lidem
na příslušných místech.“

„Protože – a to vidíte stejně jasně jako já – když nic neuděláme, katastrofě se nevyhneme.“

„A když nic neuděláme my, udělá to za nás příroda. A vy mi odpovíte: ‚Ale jistě, to přece
příroda dělá odjakživa.‘“

„Mají tam… co všechny ty hladomory v Etiopii, z čeho to vzniká? Z toho, že je tam moc lidí na
příliš málo půdy. O tom to je.“

„A my si před tím zakrýváme oči. Říkáme, ať jim OSN pošle víc pytlů mouky. To je pitomé.“

Článek Hannah Furnessové Sir David Attenborough: If  we do not control population, the
natural world will vyšel na stránkách The Daily Telegraph 18. září 2013.
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